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Arjan Kraijo opent deze Bio Duurzaamheid en heet iedereen van harte welkom op deze BIO 

Duurzaamheid. Meike Kool organiseert de avond en geeft een korte uitleg wat er van deze avond 

verwacht wordt. 

De avond is opgedeeld in twee gespreksrondes.  Er worden 5 thema’s besproken t.w.: 

 Lucht en gezonde leefomgeving 

 Duurzame energie  

 Slim ruimtegebruik 

 Circulaire economie en afvalvrij 

 Gemeente en haar inwoners 
 

Voor ieder thema is een gespreksleider aanwezig uit de ambtelijke organisatie en aanvullend soms 
een partnerorgansiatie, waar men mee van gedachten kan wisselen. Wat voor idee heeft de raad bij 
deze thema’s? Wat kan de raad zelf betekenen gezien de rol die de gemeente ziet in het vervullen 
van een voorbeeldfunctie, stimuleren van initiatieven en creëren van bewustwording.  
 
Ramon Pardo heeft twee aandachtspunten die hij graag meegenomen ziet worden t.w.: 

 

 Hoe wordt de raad betrokken en wat is haar rol bij de afweging van de keuzes voor 
ondersteuning van initiatieven uit de samenleving? 2x per jaar is dan te weinig. 

 Hoe verhoudt het 'oude' duurzaamheidsplan (vorige raadsperiode) zich tot dit nieuwe 
plan. Er lopen al acties, wat is hier de status van en liggen er bijvoorbeeld nog    
plannen uit die tijd op de plank? 

In het Raadsvoorstel in mei, zal hier uitgebreider bij stilgestaan worden.    

Aan het eind van de avond geven de gespreksleiders per thema een korte samenvatting van de twee 

rondes:  

Thema: Lucht en gezonde leefomgeving 

Bij lucht denkt men vooral aan de drukte bij de toegangsweg en aan toeristisch verkeer op de 

 dijk. Hierbij werd vooral gedacht aan het stimuleren van vervoer over water, het verkeer aan 

 het begin van het dorp tegenhouden en over laten stappen (transferium Haven-Zuid), aan 

 een derde ontsluitingsweg, milieuzone, lobby bij het Rijk voor meer asfalt / betere 

 doorstroming op de A15. Op de vraag wat de Raad hier concreet als actie in kan 

 ondernemen, werd geantwoord: hier een besluit over nemen.  

Bij de laatste sessie over meer concreetheid kwam naar voren dat door het SWEK de bus 

 operators moeten verplichten bij het transferium Haven-Zuid te stoppen en de mensen over 



 te laten stappen. Geen bussen meer over de dijk. Opvallend was dat hierbij de aandacht 

 vooral uit ging naar de bussen omdat die te beïnvloeden zijn; auto's rijden toch wel door.  

Bij de voorbeeldfunctie van de Raad kwam al heel snel (de eerste geplakte) memo: op de 

 fiets naar de raadsvergaderingen. Daarna werd hier door meerdere mensen naar gewezen 

 met de opmerking: ja, dat is wel het beste antwoord (op de vraag over voorbeeldfunctie). 

 Gedeelde gedachte.  

Thema: Duurzame energie  

De voorbeeldfunctie van individuele raadsleden kwam minder aan bod. Wel werd de 

 voorbeeldfunctie besproken van de gemeente en de ruimte voor innovatie zoals het gebruik 

 van bijvoorbeeld walturbines in de Noord en waterenergie.  

Thema: Slim ruimtegebruik 

Er werd aangestuurd op eigen initiatief raadsleden. Men heeft veel grote ideeën, maar kleine 

 ideeën  wat men zelf kan doen, daar is nog niet veel aandacht voor. Bijvoorbeeld als het ging 

 om het  minder tegels in de tuin voor betere afwatering, klonk er toch wat weerstand. Stukje 

 bewustwording is hierin belangrijk. 

Thema: Circulaire economie en afvalvrij 

De gemeenteraad kan de Ciculaire Economie stimuleren vanuit haar maatschappelijke 

voorbeeldfunctie. De Pilot 100-100-100 is daarvan een sprekend voorbeeld. We zouden een 

vuilik statement maken als we als raadsleden allemaal meededen en dit ook zouden 

uitdragen. (zie ook de oproep van Burg. Paans aan het einde van de bijeenkomst). 

De gemeenteraad kan de Circulaire Economie stimuleren door een actieve opstelling van de 

gemeente als geheel te verlangen bij de inkoop van goederen en diensten. Als voorbeeld 

werd genoemd het opnemen van verplichte inkoopvoorwaarden om leveranciers (mede) te 

selecteren obv hun circulaire ambities/gedrag. (Thirza van Cirkellab sprak ook over enkele 

voorbeelden van 'circulaire' inkoopvoorwaarden. Kan ze deze met ons delen?) 

Voor de bewustwording en beïnvloeding zou de gemeenteraad een vaste passage met 
 circulaire ambities in al haar raadsvoorstellen op kunnen nemen, net zoals dat in 
 het verleden is gebeurd met "duurzaamheid". 
 

Thema: Gemeente en haar inwoners 

Als vervolg op de vraag over de rol van de Raad in het wegen van initiatieven, kwam vooral 

naar voren dat het maken van de keuzes door de gemeenteraad als essentieel wordt gezien. 

Dit moet gebeuren op basis van concrete voorstellen en bijvoorbeeld bij de Perspectiefnota. 

En door het maken van een groslijst – doorleiden van de lijst naar de gemeenteraad met een 

voorstel wel acties het meest kansrijk zijn. Nieuwe initiatieven van de samenleving tijdig 

voorleggen, maar de gemeenteraad niet per se ieder half jaar de lijst voorleggen. Een 

concreet voorstel mag altijd worden geagendeerd. De oproep is om meer tijd te maken voor 

de eerste behandeling van het plan, vanwege de keuzes.  

 

Ook is er de wens voor meer aandacht voor evaluatie en verbinding met eerdere plannen en 

initiatieven. Raadsleden zouden verder zelf een rol hebben in de lobby en het inzetten van de 



eigen netwerken van de Raadsleden bij specifieke onderwerpen. Tot slot was er de wens om 

het duurzaamheidsplan om te dopen naar Duurzaamheidsagenda, vanwege het dynamische 

karakter en de gewenste inbreng door de samenleving.   

Arjan Kraijo sluit de avond en dankt iedereen voor hun inbreng en creativiteit. Duurzaamheid als 
containerbegrip spreekt misschien minder aan, maar als het in diverse thema’s besproken wordt, 
wordt het toch tastbaarder. Hierdoor zijn er vanavond mooie ideeën uitgekomen. Deze worden 
verder meegenomen in de duurzaamheidsplan dat in mei weer zal worden besproken. Speciale dank 
voor Meike Kool voor haar inzet de afgelopen tijd. De avond werd afgesloten met een drankje en met 
de circulaire bitterballen van Rotterzwam. 
 
Zie bijlage voor de totale opbrengst van de avond. 
 
 
 
N.B.  
Achteraf is de vraag gesteld waar de bitterballen te krijgen zijn. Dit is bij het bedrijf Rotterzwam zelf 
in Rotterdam of bij bakkerij van der Heijden. 
 
Rotterzwam: 
Maasboulevard 100, 3063 NS Rotterdam 
http://www.rotterzwam.nl/producten/vegetarische-snacks/ 
 
Banketbakkerij van der Heijden: 
Mariniersweg 82a, Rotterdam 

http://www.rotterzwam.nl/producten/vegetarische-snacks/

